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§ 1  
Anmälda skrivelser 

 

Inga skrivelser har kommit in till kommunfullmäktige. 

 

 

§ 2  
Närvaro 

 

Närvaro antecknas enligt----------------------------------bilaga 1. 

 

 

§ 3  
Justering 

 
Beslut 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 18 december 2014. 

 

 

§ 4  
Förslag till budget 2015 för Stockholms stad och inrikt-
ning för 2016-2017 samt ägardirektiv 2015-2017 för 
koncernen Stockholms Stadshus AB m.fl. beslut,  
(se även bilaga med uppgift om delbeslut) 
Dnr 111-459/2014 

 

Kommunfullmäktige fortsätter den under gårdagen påbörjade 

behandlingen av kommunstyrelsens utlåtande med förslag till 

budget 2015 för Stockholms stad och inriktning för 2016-2017 

samt ägardirektiv 2015-2017 för koncernen Stockholms Stadshus 

AB m.fl. beslut.  

 

RIII Arbetsmarknads- och idrottsroteln 

 

Stadsdelsnämnderna: Arbetsmarknadsåtgärder, 

Arbetsmarknadsnämnden, Idrottsnämnden 
Punkt 4, 5, 9 

 
Beslut 

Behandlingen av avsnittet bordläggs.  

 

 



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 15 

Sida 3 (34) 

2014-12-09 

 

 

 

Ärendet 

Arbetsmarknadsåtgärder 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Bjuggren, Johanna Sjö, Awad 

Hersi, Tina Kratz, Gulan Avci, Maria Danielsson, Stina 

Bengtsson, Malin Ericson, Ofelia Namazova, Demba Bah, 

Yvonne Fernell-Ingelström och Kadir Kasirga. 

 

Idrottsnämnden 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Bjuggren, Regina Kevius, Anders 

Lindell, Leo Ahmed, Richard Bengtsson, Martin Westmont, 

Karin Ernlund, Lisa Palm, Mikael Valier, Haval Murad, 

Madeleine Sjöstedt, Gulan Avci, Sophia Granswed, Jenny 

Schöldin, Stina Bengtsson, Bo Sundin, Anders Österberg och Jan 

Jönsson. 

 

RII Stadsbyggnads- och kulturroteln 

 

Kulturnämnden, Stockholms Stadsteater AB, Stads-

delsnämnderna: Verksamhet för barn, kultur och fritid 
Punkt 10, 31, 4 

 
Beslut 

Behandlingen av avsnittet bordläggs.  

 
Ärendet 

I debatten yttrar sig borgarråden Mogert och Brinck, Ewa 

Larsson, Juliana Gristelli, Rasmus Jonlund, Martin Westmont, 

Jonas Naddebo, Malin Ericson, Mikael Valier, Sophia Granswed, 

Hanna Gerdes, Salar Rashid, Jan Jönsson, Börje Häggman, 

Sissela Nordling Blanco, Torun Boucher, Madeleine Sjöstedt, 

Micke Seid, Anders Göransson och Anette Hellström. 

 

RVIII Äldre- och personalroteln 

 

Äldrenämnden, Stadsdelsnämnderna: Äldreomsorg, 

Micasa Fastigheter i Stockholm 
Punkt 18, 4, 24 

 
Beslut 

Behandlingen av avsnittet bordläggs.  
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Ärendet 

I debatten yttrar sig borgarrådet Lindblom, Dennis Wedin, Mirja 

Räihä, Åke Askensten, Ann-Katrin Åslund, Maria Danielsson, 

Stina Bengtsson, Isabella Pettersson, Sofia Modigh, Torun 

Boucher, Anne-Lie Elfvén, Andrea Törnestam, Anders 

Göransson, borgarrådet Larsson, Isabel Smedberg Palmqvist, 

Tina Kratz, Demba Bah och Joar Forsell. 

 

RVI Socialroteln 

 

Stadsdelsnämnderna: Stöd och service till personer 

med funktionsnedsättning; Individ- och familjeomsorg 

inkl. socialpsykiatri; Ekonomiskt bistånd; 

Socialnämnden; Överförmyndarnämnden 
Punkt 4, 14, 19 

 
Stadsdelsnämnderna: Stöd och service till personer med funkt-
ionsnedsättning 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Ärendet 

I debatten yttrar sig borgarrådet Lindhagen, Andrea Ström, Rana 

Carlstedt, Alexandra Mattsson, Isabel Smedberg Palmqvist, 

Maria Danielsson, Stina Bengtsson, Sissela Nordling Blanco, 

Sofia Modigh, Ann-Katrin Åslund, Awad Hersi, Gabriella 

Lavecchia, Anne-Lie Elfvén, Patrik Silverudd, Christina Elffors 

Sjödin, Martin Westmont, borgarråden König Jerlmyr och 

Lindblom, Johan Brege, Jackie Nylander, Jan Jönsson, Claes 

Elmgren, Demba Bah, Anders Göransson och Mervi Mäkinen 

Andersson. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP), Maria Danielsson (SD) och 

Sofia Modigh (KD) föreslår att staden ska utreda förutsättning-

arna att vara försökskommun för att ta bort den övre åldersgrän-

sen för att delta i daglig verksamhet. 

 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP), Maria Danielsson (SD) och 

Sofia Modigh (KD) föreslår att stadsdelsnämnderna ska samar-

beta med arbetsmarknadsnämnden i syfte att göra det enklare för 
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deltagare i daglig verksamhet att hitta ett arbete inom den ordina-

rie arbetsmarknaden. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Stadsdelsnämnderna: Individ- och familjeomsorg inkl. socialpsy-
kiatri 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP) och Sofia Modigh (KD) föreslår 

att prioritera arbetet med budget och skuldrådgivning. 

 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP) och Sofia Modigh (KD) föreslår 

att intensifiera samarbetet med det civila samhället, till exempel 

vad gäller nattvandrare.  

 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP) och Sofia Modigh (KD) föreslår 

att intensifiera arbetet med att rekrytera familjehem för ensam-

kommande flyktingbarn och flyktingungdomar. 

 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP) föreslår att ge i uppdrag till 

stadsdelsnämnderna att samråda med stadens bostadsbolag innan 

vräkning sker av hyresgäst över 75 år. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att ge i uppdrag till stadsdels-

nämnderna att samråda med stadens bostadsbolag innan vräkning 

sker av hyresgäst över 65 år. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att behåll vårdnadsbidraget.  

 

Sofia Modigh (KD) föreslår att stadsdelsnämnderna och bostads-

bolagen ska samarbeta för att förebygga vräkningar. 
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Sofia Modigh (KD) föreslår att fler boendestödjare och person-

liga ombud. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Stadsdelsnämnderna: Ekonomiskt bistånd 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ordnar sysselsättning 

till stockholmare som har fått försörjningsstöd under en period 

om två år, eller längre, utan avbrott. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att barnfamiljer som får ekono-

miskt bistånd ska få ersättning för avgift för idrottsförening eller 

annan regelbunden fritidsverksamhet, samt erhålla bidrag till 

material för förenlig verksamhet. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Socialnämnden 
Punkt 14 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 
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Förslag till beslut under särskild proposition 

Andrea Ström (M), Isabel Smedberg Palmqvist (FP), Maria 

Danielsson (SD), Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) 

föreslår att ansvaret för arbetet som sker inom ramen för ALFA 

överförs från socialnämnden till arbetsmarknadsnämnden.  

 

Andrea Ström (M), Isabel Smedberg Palmqvist (FP), Maria 

Danielsson (SD), Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) 

föreslår att socialnämnden ska utveckla valfriheten enligt LOV 

för människor med funktionsnedsättning. 

 

Andrea Ström (M) föreslår att socialnämnden får i uppdrag att 

tillsammans med stadsdelsnämnderna påbörja arbetet med att 

sprida Maria ungdoms verksamhet över staden via mini-marior. 

 

Andrea Ström (M) föreslår att socialnämnden får i uppdrag att 

upprätta en enhet som i samverkan med polis arbetar med miss-

tänkt människohandel och utnyttjande av fattiga EU-medborgare. 

 

Isabel Smedberg Palmqvist (FP) och Maria Danielsson (SD) före-

slår att ta fram och anta en handlingsplan mot hedersrelaterat våld 

och förtryck. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att illegala invandrare ska inte 

erbjudas sociala förmåner och bostad och fri tandvård. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska hjälpa hemlösa 

svenska medborgare med bostad och försörjning. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska verka för att stoppa 

tiggeriet oavsett om det är organiserat eller ej. 

 

Sofia Modigh (KD) föreslår att fortsätt utbildningssatsningarna 

med funktionshinderråden. 

 

Sofia Modigh (KD) föreslår att genomför en särskild satsning på 

föräldrastöd i stadsdelar där det har fått ett begränsat genomslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 15 

Sida 8 (34) 

2014-12-09 

 

 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Överförmyndarnämnden 
Punkt 19 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget mot 

respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

RIV Skolroteln 

 

Stadsdelsnämnderna: Pedagogisk verksamhet: För-

skoleverksamhet, Utbildningsnämnden, Skolfastigheter 

i Stockholm AB (SISAB) 
Punkt 4, 17, 26 

 
Beslut 

Behandlingen av avsnittet bordläggs.  

 
Ärendet 

Gemensam debatt 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Burell, Markus Nordström, 

Ingegerd Akselsson Le Douaron, Freddy Grip, borgarrådet 

Edholm, Maria Danielsson, Karin Ernlund, Sissela Nordling 

Blanco och Erik Slottner.  

 

Förskola 

 

I debatten yttrar sig Tina Kratz, borgarrådet Burell, Isabel 

Smedberg Palmqvist, Anders Göransson, Sara Jendi Linder, 

Sissela Nordling Blanco, borgarrådet Edholm, Markus 

Nordström, Jan Jönsson, Freddy Grip, Erik Slottner, Andrea 

Törnestam, Ingegerd Akselsson Le Douaron, Mia Päärni, 

Christoffer Järkeborn och Karin Ernlund. 
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Utbildningsnämnden, Grundskola och skolbarnsomsorg, Gymna-

sieskola, Särskola, Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) 

 

I debatten yttrar sig Freddy Grip, borgarrådet Edholm, Erik 

Slottner, Christoffer Järkeborn, Karin Ernlund, Halit Azizoglu, 

borgarråden Brinck och Burell, Ingegerd Akselsson Le Douaron, 

Nassir Abdullahi Ali, Leo Ahmed, Mervi Mäkinen Andersson, 

Gabriella Lavecchia, Frida Johansson Metso, Maria Danielsson, 

Sara Jendi Linder, Amne Ali, Markus Nordström och Magnus 

Nilsson. 

 

RIII Arbetsmarknads- och idrottsroteln 

 

Stadsdelsnämnderna: Arbetsmarknadsåtgärder, 

Arbetsmarknadsnämnden, Idrottsnämnden 
Punkt 4, 5, 9 

 
Stadsdelsnämnderna: Arbetsmarknadsåtgärder 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 

Ärendet 

 

Den tidigare bordlagda behandlingen av avsnittet återupptas. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Johanna Sjö (M) föreslår att ansvaret för offentligt skyddat arbete 

och viss arbetsträningsverksamhet överförs från stadsdelsnämn-

derna och en gemensam ingång ges till stadens arbetsmarknads-

åtgärder under arbetsmarknadsnämndens ansvar. Stadsdelsnämn-

dernas medel för arbetsmarknadsåtgärder överförs till arbets-

marknadsnämnden. 

 

Gulan Avci (FP) och Ofelia Namazova (KD) föreslår att stads-

delarna ska erbjuda fler personer med funktionsnedsättning feri-

ejobb. 

 

Gulan Avci (FP) föreslår att ge stadsdelsnämnderna i uppdrag att 

erbjuda ungdomar feriejobb även på helger. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Arbetsmarknadsnämnden 
Punkt 5 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Johanna Sjö (M), Gulan Avci (FP), Stina Bengtsson (C) och 

Ofelia Namazova (KD) föreslår att ansvaret för arbetet som sker 

inom ramen för ALFA överförs från socialnämnden till arbets-

marknadsnämnden. 

 

Johanna Sjö (M) föreslår att ansvaret för offentligt skyddat arbete 

och viss arbetsträningsverksamhet överförs från stadsdelsnämn-

derna och en gemensam ingång ges till stadens arbetsmarknads-

åtgärder under arbetsmarknadsnämndens ansvar. Stadsdelsnämn-

dernas medel för arbetsmarknadsåtgärder överförs till arbets-

marknadsnämnden. 

 

Gulan Avci (FP) och Ofelia Namazova (KD) föreslår att alla an-

ställda i staden som så önskar ska erbjudas att arbeta kvar till 70 

års ålder. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska sluta kvotera män-

niskor till arbete efter kön eller etnicitet. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att barnfamiljer som får ekono-

miskt bistånd ska få ersättning för avgift för idrottsförening eller 

annan regelbunden fritidsverksamhet. 

 

Stina Bengtsson (C) föreslår att arbetsmarknadsnämnden ska 

starta och projektleda en fadderverksamhet för nyanlända. 
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Ofelia Namazova (KD) föreslår att förbättra kompetensen kring 

validering av nyanländas utbildning och yrkeserfarenhet. 

 

Ofelia Namazova (KD) föreslår att alla nyanlända ska genomgå 

och slutföra samhällsorientering och språkstudier. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Idrottsnämnden 
Punkt 9 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 
 

Förslag till beslut under särskild proposition 

Regina Kevius (M) föreslår att idrottsnämnden ska fortsätta ar-

betet med att överlåta driften av idrottsanläggningar till andra 

genom upphandling. Vid upphandling i konkurrens bör idrotts-

föreningar uppmuntras att lämna anbud. 

 

Regina Kevius (M) föreslår att i linje med tidigare beslut om 

överföring av idrottsanläggningar från idrottsnämnden till fastig-

hetsnämnden ska idrottsnämnden i samråd med fastighetsnämn-

den och kommunstyrelsen utreda en överföring av det inre under-

hållsansvaret från idrottsnämnden till fastighetsnämnden. 

 

Regina Kevius (M) föreslår att ansvaret för drift och skötsel av 

motionsspår överförs från stadsdelsnämnderna till idrottsnämn-

den. 

 

Richard Bengtsson (FP) föreslår att renovera och rusta upp Fors-

grénska badet. 

 

Martin Westmont (SD) föreslår att staden ska inte bygga på 

stockholmarnas idrottsanläggningar. 
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Martin Westmont (SD) föreslår att staden ska bygga fler inom-

hushallar för typiska sommaridrotter. 

 

Karin Ernlund (C) föreslår att genomföra en sammanslagning av 

Idrottsnämnden och Kulturnämnden. 

 

Karin Ernlund (C) föreslår att kultur- och idrottsnämnden ska 

utarbeta en sponsringsstrategi i syfte att få in fler sponsorer på 

stadens idrottsanläggningar. 

 

Mikael Valier (KD) föreslår att slutför arbetet med Highvalley 

Skatepark, skateboardparken i Högdalen, enligt ursprunglig plan. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

  

RII Stadsbyggnads- och kulturroteln 

 

Kulturnämnden, Stockholms Stadsteater AB, Stads-

delsnämnderna: Verksamhet för barn, kultur och fritid 
Punkt 10, 31, 4 

 
Kulturnämnden 
Punkt 10 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 

Ärendet 

 

Den tidigare bordlagda behandlingen av avsnittet återupptas. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Borgarrådet Brinck (M), Rasmus Jonslund (FP), Jonas Naddebo 

(C) och Mikael Valier (KD) föreslår att kulturnämnden ska till-

sammans med trafiknämnden fortsatt genomföra Open Streets på 

en centralt belägen gata under sommarens helger. 
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Borgarrådet Brinck (M), Rasmus Jonslund (FP) och Mikael 

Valier (KD) föreslår att det reformerade kulturstödet till det fria 

kulturlivet behålls. 

 

Borgarrådet Brinck (M), Rasmus Jonslund (FP) och Mikael 

Valier (KD) föreslår att kulturnämndens publikbonus ska vara 

kvar som en del av nämndens incitamentsmedel för det fria kul-

turlivet. 

 

Martin Westmont (SD) föreslår att staden ska dra in allt stöd till 

föreningar som har etnicitet som grund för medlemskap. 

 

Martin Westmont (SD) föreslår att projekt och organisationer 

som sysslar med politisk smutskastning eller propaganda mot 

politiska partier ska inte beviljas ekonomiskt stöd. 

 

Jonas Naddebo (C) föreslår att genomföra en sammanslagning av 

Idrottsnämnden och Kulturnämnden. 

 

Jonas Naddebo (C) föreslår att kultur- och idrottsnämnden ska 

utarbeta en sponsringsstrategi i syfte att få in fler sponsorer på 

stadens idrottsanläggningar. 

 

Mikael Valier (KD) föreslår att inför en gemensam sista minuten-

kassa för stadens kulturutbud. 

 

Mikael Valier (KD) föreslår att skolklasser ska erbjudas att få se 

föreställningar på teatrar och andra scener som en del av under-

visningen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att kulturnämnden ska tillsam-

mans med trafiknämnden fortsatt genomföra Open Streets på en 

centralt belägen gata under sommarens helger mot avslag och 

finner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 
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Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 42 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 2. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att det reformerade kulturstödet 

till det fria kulturlivet behålls mot avslag och finner att förslaget 

avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 59 ja-röster och 39 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 3. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att kulturnämndens publikbonus 

ska vara kvar som en del av nämndens incitamentsmedel för det 

fria kulturlivet mot avslag och finner att förslaget avslås. Om-

röstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 39 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 4. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Stockholms Stadsteater AB 
Punkt 31 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Borgarrådet Brinck (M) och Rasmus Jonlund (FP) föreslår att 

Stockholms Stadsteater AB ska utreda möjligheterna att skapa ett 

system för att direktsända delar av verksamheten på nätet, i syfte 
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att tillgängliggöra kulturen för en bredare publik och därigenom 

nå de som normalt sett har låg närvaro i bolagets verksamhet och 

på dess olika scener. 

 

Martin Westmont (SD) föreslår att ökat stöd till projekt som har 

fokus på svensk kultur och historia. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att förslagen avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag i övrigt mot re-

spektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Stadsdelsnämnderna: Verksamhet för barn, kultur och fritid 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Borgarrådet Brinck (M), Rasmus Jonlund (FP), Jonas Naddebo 

(C) och Mikael Valier (KD) föreslår att stadsdelsnämnderna ska 

aktivt verka för att bevara och utveckla valfrihet för medborgarna 

och en mångfald av utförare inom verksamheter för barn, kultur 

och fritid. 

 

Mikael Valier (KD) föreslår att utöka antalet familjecentraler. 

 

Mikael Valier (KD) föreslår att utöka öppettiderna i öppna för-

skolan. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att stadsdelsnämnderna ska ak-

tivt verka för att bevara och utveckla valfrihet för medborgarna 

och en mångfald av utförare inom verksamheter för barn, kultur 
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och fritid mot avslag och finner att förslaget avslås. Omröstning 

begärs.  

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 59 ja-röster och 42 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 5. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

RVIII Äldre- och personalroteln 

 

Äldrenämnden, Stadsdelsnämnderna: Äldreomsorg, 

Micasa Fastigheter i Stockholm 
Punkt 18, 4, 24 

 
Äldrenämnden 
Punkt 18 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 

Ärendet 

 

Den tidigare bordlagda behandlingen av avsnittet återupptas. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Stina Bengtsson (C) 

och Sofia Modigh (KD) föreslår att äldrenämnden ska aktivt 

verka för att bevara och utveckla valfrihet för medborgarna och 

en mångfald av utförare inom hemtjänst och vård- och omsorgs-

boende. 

 

Dennis Wedin (M) föreslår att biståndsbedömningen ska överfö-

ras från stadsdelsnämnderna till äldrenämnden. 

 

Dennis Wedin (M) föreslår att medicinskt ansvariga sjuksköters-

kor (MAS) samt medicinskt ansvariga för rehabilitering (MAR) 

ska kvarstå under äldrenämnden. 
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Ann-Katrin Åslund (FP) föreslår att låta alla över 85 år som vill, 

få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende 

 

Ann-Katrin Åslund (FP) föreslår att införa ett valfrihetssystem för 

servicehus. 

 

Maria Danielsson (SD) och Stina Bengtsson (C) föreslår att äld-

renämnden ska formulera en utevistelsegaranti. 

 

Maria Danielsson (SD) och Sofia Modigh (KD) föreslår att alla 

som är över 85 år ska ha rätt till äldreboende, utan biståndsbe-

dömning. 

 

Maria Danielsson (SD) och Sofia Modigh (KD) förenkla bi-

ståndsbedömningen och erbjud alla över 80 år sex timmar att fritt 

förfoga över vad gäller olika servicetjänster. 

 

Maria Danielsson (SD) äldrenämnden ska aktivt verka för att 

bevara och utveckla valfrihet för medborgarna och en mångfald 

av utförare inom hemtjänst och vård- och omsorgsboende. Men 

med krav på att kvalitén inom privata boenden matchar, eller 

överstiger, kommunal verksamhets kvalitétsmål med mat, perso-

naltäthet samt rätt till utevistelse. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att äldrenämnden ska aktivt 

verka för att bevara och utveckla valfrihet för medborgarna och 

en mångfald av utförare inom hemtjänst och vård- och omsorgs-

boende mot avslag och finner att förslaget avslås. Omröstning 

begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 43 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 6. 
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Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

  

Stadsdelsnämnderna: Äldreomsorg 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Maria Danielsson 

(SD), Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) föreslår att 

stadsdelsnämnderna ska aktivt verka för att bevara och utveckla 

valfrihet för medborgarna och en mångfald av utförare inom 

hemtjänst och vård- och omsorgsboende. 

 

Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Maria Danielsson 

(SD) Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) föreslår att 

stadsdelsnämnderna ska avbryta ideologiskt motiverad återkom-

munalisering av väl fungerande äldreomsorg i fristående regi en-

ligt LOU och LOV. 

 

Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Maria Danielsson 

(SD), Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) föreslår att 

stadsdelsnämnderna ska öka möjligheten för äldre att inom hem-

tjänsten kunna påverka innehållet av servicetjänster. 

 

Dennis Wedin (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Maria Danielsson 

(SD), Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) föreslår att 

Äldre Direkt ska även fortsättningsvis hålla öppet på helger. 

 

Dennis Wedin (M) föreslår att biståndsbedömningen ska överfö-

ras från stadsdelsnämnderna till äldrenämnden. 

 

Ann-Katrin Åslund (FP) föreslår att låta alla över 85 år som vill, 

få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. 

 

Ann-Katrin Åslund (FP) föreslår att införa ett valfrihetssystem för 

servicehus. 
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Maria Danielsson (SD) och Sofia Modigh (KD) föreslår att alla 

som är över 85 år ska ha rätt till äldreboende, utan biståndsbe-

dömning. 

 

Maria Danielsson (SD) och Sofia Modigh (KD) föreslår att öka 

välbefinnandet inom äldreomsorgen genom god mat, sociala akti-

viteter, utevistelser och kulturupplevelser. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska införa en parboen-

degaranti för stockholmare över 65 år. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska höja lönerna för 

personal inom äldrevården. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att stadsdelsnämnderna ska ak-

tivt verka för att bevara och utveckla valfrihet för medborgarna 

och en mångfald av utförare inom hemtjänst och vård- och om-

sorgsboende mot avslag och finner att förslaget avslås. Omröst-

ning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 48 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 7. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att stadsdelsnämnderna ska av-

bryta ideologiskt motiverad återkommunalisering av väl funge-

rande äldreomsorg i fristående regi enligt LOU och LOV mot 

avslag och finner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 
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Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 48 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 8. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att låta alla över 85 år som vill, 

få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende mot avslag 

och finner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 59 ja-röster och 9 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att 

avslå förslaget, bilaga 9. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att införa ett valfrihetssystem för 

servicehus mot avslag och finner att förslaget avslås. Omröstning 

begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 59 ja-röster och 9 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att 

avslå förslaget, bilaga 10. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att alla som är över 85 år ska ha 

rätt till äldreboende, utan biståndsbedömning mot avslag och fin-

ner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 8 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att 

avslå förslaget, bilaga 11. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Micasa Fastigheter i Stockholm AB 
Punkt 24 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget mot 

respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

RIV Skolroteln 

 

Stadsdelsnämnderna: Pedagogisk verksamhet: För-

skoleverksamhet, Utbildningsnämnden, Skolfastigheter 

i Stockholm AB (SISAB) 
Punkt 4, 17, 26 

 
Stadsdelsnämnderna: Pedagogisk verksamhet: Förskoleverk-
samhet 
Punkt 4 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 

Ärendet 

 

Den tidigare bordlagda behandlingen av avsnittet återupptas. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Markus Nordström (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att stadsdelsnämnderna ska aktivt verka för att bevara och 

utveckla valfrihet för medborgarna och en mångfald av utförare 

inom förskolan. 

 

Markus Nordström (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att stadsdelsnämnderna ska säkerställa att de som har ett fast-

ställt behov av barnomsorg utanför stadens ramtider (06:30–

18:30) får möjlighet till detta i enlighet med stadens gällande re-

gelverk och inom ramen för barnomsorgsgarantin. 

 



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 15 

Sida 22 (34) 

2014-12-09 

 

 

 

Maria Danielsson (SD) och Erik Slottner (KD) föreslår att minska 

storleken på barngrupperna i förskolan. De nya riktlinjerna ska 

vara max 12 barn i småbarnsgrupper (1-3 år) och max 15 i grup-

perna för de äldre barnen. 

 

Maria Danielsson (SD) och Erik Slottner (KD) föreslår att för-

bättra informationen om stadens information om vilka barnom-

sorgsformer som erbjuds. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att påtvingad genuspedagogik ska 

inte vara en del av våra barns uppväxt. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska höja lönerna för 

förskolelärare ytterligare, utöver föreslagna lönehöjningar. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att stadsdelsnämnderna ska ak-

tivt verka för att bevara och utveckla valfrihet för medborgarna 

och en mångfald av utförare inom förskolan mot avslag och fin-

ner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 48 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 12. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att minska storleken på barn-

grupperna i förskolan. De nya riktlinjerna ska vara max 12 barn i 

småbarnsgrupper (1-3 år) och max 15 i grupperna för de äldre 

barnen mot avslag och finner att förslaget avslås. Omröstning 

begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 
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Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 8 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att 

avslå förslaget, bilaga 13. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Utbildningsnämnden 
Punkt 17 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Ärendet 

Den tidigare bordlagda behandlingen av avsnittet återupptas. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Markus Nordström (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att utbildningsnämnden ges i uppdrag att intensifiera arbetet 

med att minska lärarnas administrativa börda. 

 

Markus Nordström (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att utbildningsnämnden ska utreda möjligheten att centrali-

sera rättningen av de nationella proven för de skolor som finns 

och verkar i Stockholms stad. 

 

Markus Nordström (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att utbildningsnämnden ska, avseende fristående förskolor, 

säkerställa att de som har ett fastställt behov av barnomsorg utan-

för stadens ramtider (06:30–18:30) får möjlighet till detta i enlig-

het med stadens gällande regelverk och inom ramen för barnom-

sorgsgarantin. 

 

Markus Nordström (M), borgarrådet Edholm (FP), Karin Ernlund 

(C) och Erik Slottner (KD) föreslår att det fria skolvalet samt en 

mångfald av pedagogiska alternativ inom förskola, grundskola 

och gymnasieskola ska värnas och utvecklas. 
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Markus Nordström (M), Maria Danielsson (SD) och Erik Slottner 

(KD) föreslår att elevhälsa ska vara tillgänglig även under skollo-

ven. Införande av mobila elevhälsoteam ska utredas och IT-base-

rade lösningar för kontakt med elevhälsan prövas. 

 

Markus Nordström (M) föreslår att utbildningsnämnden ska ut-

reda möjligheten att, utifrån centralt rättade nationella prov, pre-

miera skolor som uppnår störst resultatförbättringar på de nation-

ella proven i syfte att skapa tydligare incitament för skolorna att 

öka kvaliteten på undervisningen. 

 

Borgarrådet Edholm (FP), Maria Danielsson (SD) och Erik 

Slottner (KD) föreslår att fortsätta att arbeta för att minska elevers 

ogiltiga frånvaro från skolan genom bibehållna indikatorer och 

aktiviteter om detta i stadens budget. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) och Maria Danielsson (SD) föreslår att 

under året införa 50 karriärtjänster för förskolelärare enligt 

samma modell som idag gäller för förstelärare inom skolan. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) och Erik Slottner (KD) föreslår att ut-

reda och införa ett maxtak för barngruppernas storlek i fritids-

hemmen i syfte att stärka det pedagogiska uppdraget. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) föreslår att en undervisningsgaranti 

införs för eleverna i syfte att minimera antalet inställda undervis-

ningstillfällen i skolan. 

 

Maria Danielsson (SD) och Erik Slottner (KD) föreslår att inför 

nolltolerans mot mobbning, trakasserier och skadegörelse. 

 

Maria Danielsson (SD) och Erik Slottner (KD) föreslår att inför 

en elevhälsogaranti som ger elever rätt att få kontakt med elev-

hälsan inom 24 timmar från det att hjälp har sökts. 

 

Maria Danielsson (SD) och Erik Slottner (KD) föreslår att inför 

uppförandekoder där det tydligt framgår vilka åtgärder som vidtas 

då en elev bryter mot de ordningsregler som finns på skolan. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden ska inte erbjuda kost-

nadsfri hemspråksundervisning. 
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Maria Danielsson (SD) föreslår att staden satsar mer resurser på 

svenskundervisning för stockholmare som uppvisar brister i det 

svenska språket. 

Maria Danielsson (SD) föreslår att utforska möjligheterna att in-

stifta jourskolor för elever i stort behov av hjälp under högstadiet 

och i gymnasieskolan, men som inte nödvändigtvis har diagnos, 

för att säkerställa arbetsro i den reguljära skolan.   

 

Karin Ernlund (C) föreslår att utbildningsnämnden ska ta fram en 

strategi för IKT. 

 

Karin Ernlund (C) föreslår att utbildningsnämnden ska återinföra 

skolpoliser. 

 

Karin Ernlund (C) föreslår att utbildningsnämnden ska ta fram en 

skolmatspolicy. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att det fria skolvalet samt en 

mångfald av pedagogiska alternativ inom förskola, grundskola 

och gymnasieskola ska värnas och utvecklas mot avslag och fin-

ner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 43 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 14. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att fortsätta att arbeta för att 

minska elevers ogiltiga frånvaro från skolan genom bibehållna 

indikatorer och aktiviteter om detta i stadens budget mot avslag 

och finner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 
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Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 17 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 15. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att utreda och införa ett maxtak 

för barngruppernas storlek i fritidshemmen i syfte att stärka det 

pedagogiska uppdraget mot avslag och finner att förslaget avslås. 

Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 59 ja-röster och 11 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 16. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) 
Punkt 26 

 
Beslut 

1. Förslaget till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Erik Slottner (KD) föreslår gör en inventering av skoltoaletter för 

att se var behoven av renovering eller nya toaletter är som störst 

och upprätta därefter en åtgärdsplan. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslaget under särskild proposition mot av-

slag och finner att det avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Utom rotelindelningen 

 

Kommunstyrelsen m.m., Revisorskollegiet, Valnämn-

den 
Punkt 1, 2, 3 

 
Kommunstyrelsen m.m. 
Punkt 1 

 
Beslut 

1. Förslagen till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Borgarrådet König Jerlmyr (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Per Ankersjö (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att kommunstyrelsen ska hemställa hos regeringen om att 

byggandet av Förbifart Stockholm omedelbart återupptas med 

finansiering enligt tidigare överenskommelse med trängsel-

skattemedel. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Per Ankersjö (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att kommunstyrelsen ska hemställa hos regeringen om att 

gällande avtal för Bromma flygplats som löper till 2038 fullföljs.  

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M), borgarrådet Edholm (FP), Maria 

Danielsson (SD), Per Ankersjö (C) och Erik Slottner (KD) före-

slår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att tillsammans med 

Stockholms Stadshus AB ta fram en genomförandestrategi för att 

nå målet om 40 000 påbörjade bostäder till 2018. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M), borgarrådet Edholm (FP), Per 

Ankersjö (C) och Erik Slottner (KD) föreslår att stadens övergri-

pande styrdokument Vision 2030 ska kvarstå och uppdateras uti-

från den revidering som på kommunfullmäktiges uppdrag har 

genomförts mellan 2012 och 2014. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M), borgarrådet Edholm (FP) och 

Erik Slottner (KD) föreslår att kommunstyrelsen ska hemställa 

hos regeringen om att förstudien för Östlig förbindelse fortgår 
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med mål att snarast möjligt påbörja projektering för att färdig-

ställa ringleden runt Stockholms innerstad. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M), borgarrådet Edholm (FP) och 

Erik Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktiges inriktnings- 

och verksamhetsmål ska kvarstå enligt formulering i budget 2014 

för Stockholms stad. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M) föreslår att kommunstyrelsen ska 

tillsammans med fastighetsnämnden och kyrkogårdsnämnden 

utreda en överföring av fastighetsägaransvaret i kyrkogårds-

nämnden till fastighetsnämnden med syftet att samla stadens för-

valtning av byggnader och anläggningar inom en nämnd. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M) föreslår att i samma syfte och i 

linje med tidigare beslut om överföring av idrottsanläggningar 

från idrottsnämnden till fastighetsnämnden ska kommunstyrelsen 

i samråd med fastighetsnämnden och idrottsnämnden utreda en 

överföring av det inre underhållsansvaret från idrottsnämnden till 

fastighetsnämnden. 

 

borgarrådet Edholm (FP), Maria Danielsson (SD) och Erik 

Slottner (KD) föreslår att minska stadens kostnader för inköp av 

konsulttjänster. 

 

Maria Danielsson (SD) föreslår att staden värnar transparens och 

öppenhet mot stockholmarna genom att upprätta ett årligt bokslut 

över invandringens och över tiggeriets kostnader. 

 

Per Ankersjö (C) föreslår att anta målsättningen att bygga 

160 000 nya bostäder till år 2030. 

 

Per Ankersjö (C) föreslår att avvisa vänstermajoritetens nedskär-

ningar på underhållet av stadens naturreservat. 

 

Per Ankersjö (C) föreslår att inrätta ett klimatutskott under kom-

munstyrelsen. 

 

Per Ankersjö (C) föreslår att inrätta ett cykeldirektorat. 

 

Per Ankersjö (C) föreslår att peka ut City som ett miljöprofilsom-

råde. 
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Erik Slottner (KD) föreslår att slå ihop Älvsjös och Skärholmens 

stadsdelsnämnder. 

 

Erik Slottner (KD) föreslår att utred hur en servicegaranti kan 

införas där staden ger ekonomisk kompensation när utfästelserna 

som finns i garantin inte uppföljs. 

 

Erik Slottner (KD) föreslår att behåll vårdnadsbidraget. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer respektive förslag under särskild proposition 

mot avslag och finner att samtliga förslag avslås. Där omröstning 

begärs verkställs sådan enligt vad som framgår nedan. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att kommunstyrelsen ska hem-

ställa hos regeringen om att byggandet av Förbifart Stockholm 

omedelbart återupptas med finansiering enligt tidigare överens-

kommelse med trängselskattemedel mot avslag och finner att 

förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 48 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 17. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att kommunstyrelsen ska hem-

ställa hos regeringen om att gällande avtal för Bromma flygplats 

som löper till 2038 fullföljs mot avslag och finner att förslaget 

avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 52 ja-röster och 48 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 18. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att kommunstyrelsen ges i upp-

drag att tillsammans med Stockholms Stadshus AB ta fram en 

genomförandestrategi för att nå målet om 40 000 påbörjade bo-
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städer till 2018  mot avslag och finner att förslaget avslås. Om-

röstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 48 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 19. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att kommunstyrelsen ska hem-

ställa hos regeringen om att förstudien för Östlig förbindelse fort-

går med mål att snarast möjligt påbörja projektering för att fär-

digställa ringleden runt Stockholms innerstad mot avslag och 

finner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 39 nej-röster beslutar kommunfullmäktige 

att avslå förslaget, bilaga 20. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att anta målsättningen att bygga 

160 000 nya bostäder till år 2030 mot avslag och finner att 

förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 
Omröstningsresultat 

Med 53 ja-röster och 3 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att 

avslå förslaget, bilaga 21. 

 

Ordföranden ställer förslaget om att inrätta ett cykeldirektorat 

mot avslag och finner att förslaget avslås. Omröstning begärs.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsordning: 

Den som vill avslå förslaget röstar ja. 

Den som vill godkänna förslaget röstar nej. 

 



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 15 

Sida 31 (34) 

2014-12-09 

 

 

 

Omröstningsresultat 

Med 58 ja-röster och 3 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att 

avslå förslaget, bilaga 22. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Revisorskollegiet 
Punkt 2 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget mot 

respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Valnämnden 
Punkt 3 

 
Beslut 

1. Förslaget till beslut under särskild proposition avslås. 

2. Kommunstyrelsens förslag godkänns. 

 
Förslag till beslut under särskild proposition 

Per Ankersjö (C) föreslår att valnämnden ges i uppdrag att arbeta 

utifrån den föreslagna förändringen i vallagen samt att parallellt 

förbereda en mer demokratisk valkretsindelning i enlighet med 

Centerpartiets förslag till budget 2015 och inriktning för 2016 

och 2017. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslaget under särskild proposition mot av-

slag och finner att det avslås. 

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Central medelsreserv, Finansförvaltning inklusive bi-
laga 8 Regler för ekonomisk förvaltning, bilaga 6 För-
slag till peng, schabloner och ersättningsnivåer samt 
volymer och bilaga 7 Förslag till avgifter 
Punkt 20, 21 

 
Central medelsreserv 
Punkt 20 

 
Beslut 

1. Till Central medelsreserv reserveras följande belopp för år 

2015 med fördelning enligt budgetförslaget i denna titel. 

2. Till kommunfullmäktiges förfogande för oförutsedda be-

hov reserveras 5,0 mnkr. 

3. Till kommunstyrelsens förfogande för oförutsedda behov 

reserveras 730,3 mnkr. 

4. Till kommunstyrelsens förfogande för prestationsföränd-

ringar inom förskola, skolbarnsomsorg, grundskola, gym-

nasieskola, komvux, särskola, svenskaundervisning för 

invandrare (sfi), flyktingmottagande samt stöd och service 

till personer med funktionsnedsättning reserveras 882,2 

mnkr. 

5. Till kommunstyrelsens förfogande för oförutsedda inve-

steringsutgifter reserveras 530,0 mnkr. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till budget i övrigt 

mot respektive förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Finansförvaltning 
Punkt 21 

 
Beslut 

1. Ram för kommunkoncernens totala externa upplåning 

samt ram för utlåning till och borgensteckning för bolagen 

fastställs i Finanspolicy för kommunkoncernen Stock-

holms stad. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samband med den år-

liga översynen av finanspolicyn uppdatera de finansiella 

risklimiterna utifrån aktuella finansiella förutsättningar. 

3. Kommunal inkomstskatt utdebiteras med kronor 17:68 per 

skattekrona för att fylla stadens uttaxeringsbehov för 2015 

enligt fullmäktiges beslut den 27 november 2014. 
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4. Begravningsavgift utdebiteras med kronor 0:075 per skat-

tekrona för 2015 enligt fullmäktiges beslut den 27 

november 2014. 

5. Internräntan fastställs till 1,75 procent för 2015. 

6. Internräntan och kreditivräntan för slutna redovisningsen-

heter fastställs till 2,0 procent för 2015. 

7. Regler för ekonomisk förvaltning fastställs enligt bilaga 8 

till kommunstyrelsens förslag.  

8. I övrigt godkänns förslaget till budget 2015 och inriktning 

för 2016 och 2017 för Finansförvaltningen samt, dels för-

slag till peng, schabloner och ersättningsnivåer samt vo-

lymer enligt bilaga 6, dels förslag till avgifter enligt bilaga 

7. 

9. I övrigt under budgetbehandlingen fattade beslut bekräftas 

och budgeten fastställs i sin helhet. 

 

§ 5  
Ärenden som avslutas eller besvaras i samband med 
kommunfullmäktiges beslut om budget 2015 för Stock-
holms stad (Bilaga 11 till budgetutlåtandet) 
 
Beslut 

Ärenden som avslutas eller besvaras i samband med kom-

munfullmäktiges beslut om budget 2015 för Stockholms stad 

godkänns. 

 

§ 6  
Basnyckeltal som utgår (Bilaga 12 till budgetutlåtandet) 
Dnr 119-1062/2010 
 
Beslut 

Basnyckeltal som utgår godkänns. 

 

§ 7  
Upphävande av instruktion för kommunstyrelsens 
stadsmiljöråd (Bilaga 14 till budgetutlåtandet) 
 
Beslut 

Instruktion för kommunstyrelsens stadsmiljöråd (Kfs 2011:1) 

upphör att gälla. 

 

  


